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Ostrá výměna názorů se uskutečnila na 
posledním jednání zastupitelů. Náměstek 
primátora M. Laštovička se bránil řečem, 
které uvedl na svém Facebooku opoziční 
zastupitel R. Hošek. Náměstek se dočkal 
zastání i omluvy. 

Petr Klukan �
Opoziční zastupitel Radek Hošek (STAN) se 

svou kritikou koaličních stran či jednotlivých osob 
tentokrát narazil. Je asi nejznámějším kritikem 
stavby multifunkční arény a manažera stavby Davi-
da Bekeho (ODS), o kterém nezřídka píše na svém 
profi lu na Facebooku. 

V jednom z příspěvků před zhruba třemi týdny 
však mimo jiné napsal, že KDU-ČSL je v koalici 
„jen do počtu, aby měl jejich náměstek placený fl ek. 
Protože by se bez ODS ani do zastupitelstva nedosta-
li“. 

To se dotklo architekta a lidoveckého náměstka 
primátora Martina Laštovičky, který přímo na jed-
nání zastupitelstva žádal po Hoškovi vysvětlení.  

„Chci se zeptat, jaké zjištění vás k tomuto konstato-
vání vedlo, vysvětlete mi to, protože to poškozuje naši 
stranu a poškozuje to mě osobně,“ otázal se. 

„Já se vám přiznám, že nevím. Asi bych to potřebo-
val přesně vidět, v jaké je to návaznosti…,“ odvětil 
Hošek s tím, že si to zcela přesně nepamatuje. 

Na to Laštovička reagoval zcela jasně: „Mě ta 
návaznost nezajímá, tam je jasná dehonestace, pošpi-
nění naší strany a mojí osoby a já chci vidět vaše důka-
zy k tomu.“ 

Hošek chtěl nejdříve ještě jednou ocitovat, co na 
svůj Facebook vlastně napsal, a pak smířlivě odpo-
věděl: „Co se týče toho fl eku, jestli se vás to dotklo, tak 
se samozřejmě omlouvám… měl jsem určitě dát umír-
něnější vyjádření, nicméně, teďka bez urážky, když se 
podívám na samotné volební preference KDU-ČSL, 
tak jsem pevně přesvědčený, že bez koalice s ODS bys-

te se do zastupitelstva nedostali.“   
S tím však náměstek nesouhlasil: „To jste na vel-

kém omylu. Protože v Jihlavě jsme nechyběli v žád-
ném zastupitelstvu od roku 89 a je to úplně něco jiný-
ho, KDU-ČSL v Jihlavě a v celostátní politice. Nemáte 
pro to žádnej důkaz.“

Hošek se snažil oponovat, že „všichni viděli“ 
nějaké letní předvolební preference, žádný důkaz 
však uvést nedokázal a Laštovička mu také sdělil, 
že žádné průzkumy (v Jihlavě) nebyly.   

Nadávky na sítích
„Podívejte se, já jsem 25 let podnikal v architektuře, 

a docela úspěšně, mám realizace po celé České repub-
lice, a vy jste mě tady očernil. Já jsem se dostal do poli-
tiky z desátého místa jako skokan…,“ začal Lašto-
vička vyjmenovávat své působení. 

Hošek reagoval, že jeho historii nezná: „Pokud to 
takhle bylo, tak klobouk dolů.“ A dodal, že „tu inter-
pretaci možná berete víc osobně“. 

„Takhle politik nejedná,“ reagoval Laštovička, 
„když tohle píšete o druhých stranách, o druhých 
politicích, bez důkazu je pošpiníte, tohleto přece není 
v pořádku…“ 

Poukázal i na komentáře, které na Hoškově face-
bookovém profi lu jsou nejen na jeho osobu, ale i 
na členy ODS. „Jim dokonce sprostě nadávali, v těch 
komentářích na Facebooku, a to je vaše doména, kde 
vy jste komentáře a urážky nechával. Takhle se nedělá 
politika,“ zakončil svou řeč.

Máme obrovskou moc 
Do téměř dvacetiminutové diskuse se zapojili i 

další zastupitelé. Jiří Pokorný (ANO) se Laštovič-
ky zastal, když o něm řekl, že o jeho práci není žád-
ná pochybnost. „Je pro mě neuchopitelné nebo nepo-
chopielné, že by tady pan kolega (Laštovička) byl 
osobou, která by tu měla nějakou prebendu.“ 

Vojtěch Prchal z ODS potvrdil, že ze strany STA-
Nu dochází v poslední době ke komunikaci skrze 
sociální sítě. „Byl bych velmi nerad, kdyby se politické 
diskuse pouze přesouvaly na sociální sítě a třeba pod-
něcovaly k nenávisti,“ uvedl.  

„Co se týká takového toho házení bahna, nebo pře-
krucování informací, uvědomme si všichni, že máme 
obrovskou moc, jak ty informace, které máme, podá-
me,“ přidal se Jiří Kotlík z ANO. 

„Pokud opravdu někoho něco zajímá, máme na se-
be všichni kontakty, můžeme se potkat mimo kame-
ry, řešit ty důležité body a být konstruktivní. Já to 
vidím v rámci různých komisí a výborů, že opravdu 
dokážeme být konstruktivní. Mně to přijde, že to, co 
probíhá tady na kamery, je úplně v jiném duchu, než 
když se vídáme namíchaní v komisích, a přijde mi to 
líto,“ řekl s odkazem, že jednání zastupitelstva jsou 
veřejná a každý se na ně může na internetu podí-
vat. 

„Ale uvědomme si, že to, co my vypouštíme, a to, 
proti čemu se nevymezíme, tak to v podstatě podporu-
jeme. Zkuste se nad tím zamyslet,“ uvedl Kotlík. 

Radek Hošek se k těmto výtkám nejen na svou 
osobu již nevyjádřil. 

Takhle se politika nedělá, pane Hošku

Martin Laštovička Radek Hošek


